



# Ce Coin de Terre

The Quarterly Newsletter  
of The College Canado-Haitien & Frères du Sacré-Coeur Alumni Association, Inc.  
CCH-FSCAA, Inc.

## COLLEGE CANADO-HAITIEN & FRERES DU SACRE-COEUR ALUMNI ASSOCIATION, INC.

### BOARD MEMBERS

**President** : Herold Duroseau  
**Vice-President** : Harry Bloncourt  
**Secretary** : Regine S. Bernadel  
**Assistant Secretary** : Marc-Henry Michaud  
**Treasurer** : Mario Deller  
**Assistant Treasurer**: Garry Raphael

#### Advisors:

Jean-Claude Bailey  
Ronald Cesar  
Florence Bonhomme Comeau  
Harry Comeau  
Jean-Mary Desrosiers  
Gérald Jean  
Roby Jeudy  
Leslie Legros  
Jude Siméon

#### Special Advisors:

Karl Dormesy  
Ney J. Bélancourt  
Prof. Wesner Emmanuel  
Prof. Jacques Desravines

27 Marietta Drive  
Westbury, NY 11590  
516-642-5973  
866-824-9358  
[pres@cch-fscaa.org](mailto:pres@cch-fscaa.org)  
[www.cch-fscaa.org](http://www.cch-fscaa.org)



*From the president's desk*

### Message from the President Dr. Herold Duroseau

Dear Friends,

As expected, the 2012 Fund-Raising Gala, that took place on May 26, was a success. The CCH-FSCAA would like to, once again, express its gratitude for your support. Obviously, your participation continues to be the key that opens the door to such success - you were about 400 strong to answer the call. We were also very pleased to observe many new faces this year and we very much hope to see them again next year.

From a financial viewpoint, the results were very encouraging. In all certainty, this will translate into more scholarship awards and more assistance to many more students attending the Brothers of the Sacred Heart school network in Haiti.

The prevailing objective of the association is to raise the amount of one million US dollars before September 2013. Its purpose is to position itself to contribute to the reconstruction effort directed at the schools that have been destroyed. Our hope is to, at least, collect US \$200,000.00 before the end of the year. We invite all of you: alumni, friends and supporters to join us. Furthermore, let us remind you that we are a 501(c)(3) non-profit corporation registered in the State of New York, U.S.A. This means that you will receive an official, tax deductible acknowledgement of your donation.

Other projects and initiatives are currently under consideration or in the planning phase for the upcoming 2012 General Assembly in October and the 2013 Fund-Raising Gala. Although we are satisfied with our accomplishments this year, we have come short in certain areas as well. This is where your suggestions and opinions come into play and they are always welcome. This allows the association to continue on improving and progressing.

Chers amis,

Comme prévu, le gala du 26 Mai 2012 a été un succès. La CCH-FSCAA exprime une fois de plus sa gratitude pour votre support. Votre participation est la clé; environ 400 d'entre vous ont répondu à l'appel. Nous étions très contents d'observer plusieurs nouveaux visages, et nous souhaitons les revoir l'année prochaine.

Du point de vue financier, le résultat a été très encourageant. Cela va se traduire par beaucoup plus de bourses d'étude et d'aide à beaucoup plus d'étudiants fréquentant les écoles du réseau des Frères du Sacré-Cœur.

Notre nouvel objectif est de lever la somme d'un ( 1 ) million de dollars avant Septembre 2013, pour pouvoir participer à la reconstruction des écoles détruites. Notre espoir est de recueillir au moins \$200,000 avant la fin de l'année. Nous vous invitons tous, anciens, amis et supporters à vous joindre à nous. Nous voulons également vous rappeler que nous sommes une association à but non lucratif, jouissant du statut légal de 501©3. Vous recevrez une preuve officielle de votre donation, pouvant vous aider à la déduire de votre déclaration d'impôts.

D'autres projets et initiatives sont actuellement en considération et planifiés pour l'Assemblée Générale de 2012 et le Gala de 2013. Bien que nous soyons satisfaits de ce que nous avons accompli cette année, nous avons également commis certaines erreurs. C'est pourquoi vos suggestions et opinions sont les bienvenues pour aider l'association à s'améliorer et progresser.

Je terminerai en réitérant que votre support est la clé de notre succès. Nous avons besoin de vous, les enfants d'Haïti ont besoin de vous.

Merci.

Dr. Hérod Duroseau  
Président, CCH-FSCAA, New York

*Continue to page 3*

# FRÈRE RAYMOND BARBE ( 1928-2012 )



Frère Raymond Barbe  
1928-2012

C'est avec une grande tristesse que nous avons appris le décès du Frère Raymond Barbe. Un cancer généralisé l'a emporté le 26 Mai dernier, à l'âge de 84 ans, dans un hôpital de Québec.

Il a été missionnaire en Haïti pendant 23 ans, de 1954 à 1977. Il occupa tour à tour les postes d'enseignant, de préfet des études et de directeur de plusieurs écoles du réseau des Frères du Sacré-Coeur. Il a été une figure de proue et un guide important dans la vie de plusieurs de ses étudiants.

Nous, du Collège Canado-Haïtien & Frères du Sacré-Coeur Alumni Association ( CCH-FSCAA ), nous sentons réconfortés de savoir que le Frère Barbe a cessé de souffrir et qu'il a enfin obtenu la joie de voir son Seigneur face à face. Nous lui sommes reconnaissants du fait

que beaucoup d'entre nous sommes ce que nous sommes aujourd'hui grâce à l'influence positive qu'il a exercée sur nous. Les leçons importantes et les conseils qu'il nous a prodigués resteront ancrés dans nos coeurs pour toujours.

La dépouille mortelle du Frère Raymond Barbe a été exposée le Vendredi 1er Juin au complexe funéraire Girardot Ménard, à Granby ( Canada ). Les funérailles ont été chantées le Samedi 2 Juin à l'église Saint Luc de Granby. Plus de mille personnes étaient venues l'accompagner vers sa dernière demeure.

La CCH-FSCAA présente respectueusement ses plus profondes sympathies et ses plus sincères condoléances aux parents et alliés éprouvés par ce deuil.



## LA CCH-FSCAA : UNE VISION DE CONTINUITÉ

Par Marc-Henry Michaud

Le 12 Janvier 2010, une catastrophe épouvantable s'est abattue sur Haïti, sous la forme d'un puissant et violent tremblement de terre, d'une magnitude de 7.0 sur l'échelle de Richter. Si l'ensemble de la nation a pu tant bien que mal subsister aux énormes dégâts causés dans différentes régions du pays, c'est jusqu'ici grâce à la résilience et le savoir-faire de la plupart des familles vivant en Haïti, et aussi de celles dissemiées un peu partout à travers le monde.

En effet, nombreux sont ceux des nôtres qui, par amour pour le pays et pour nos frères et soeurs haïtiens, continuent d'entreprendre ici et là,

différentes activités dans le domaine de l'éducation pour le bénéfice de tous ceux qui essayent de se relever de cette situation pénible. Nous devons également mentionner plusieurs organisations qui, à l'instar d'individus posant des actes spontanés et généreux, se sont engagées aussi bien dans le domaine de l'éducation que dans celui tout aussi vital de la reconstruction.

Parmi ces organisations structurées accomplissant un travail de titan nous vient naturellement à l'esprit la CCH-FSCAA ( Collège Canado-Haïtien & Frères du Sacré-Coeur Alumni Association ). Faisant sienne cette vision de continuité et dans l'esprit de perpétuer les acquis pré-12 Janvier 2010, la CCH-FSCAA travaille sans relâche depuis plusieurs années. L'association,

avec son statut légal de 501C3, c'est-à-dire, reconnue par le Département du Trésor américain ( IRS ), organise plusieurs activités de collecte et de levée de fonds chaque année. Ces fonds nous permettent d'octroyer des bourses d'études à plusieurs étudiants fréquentant des écoles faisant partie du réseau d'éducation des Frères du Sacré-Coeur. Maintenant l'association veut participer, à hauteur d'un million de dollars, à la reconstruction des écoles détruites ( Canado, St-Jean l'Evangéliste etc ).

Nous comptons sur votre support généreux et continu pour nous aider à maintenir notre slogan : Inspirer, Eduquer, Partager et Faciliter.

## 2012 FUND-RAISING GALA FINANCIAL REPORT

Par Mario Deller

On May 26, 2012, the CCH-FSCAA held its 8th Annual Fund-Raising Dinner Dance at the Hilton Hotel in Melville, Long Island. This is not with the intent to be boastful, but the association always expects to achieve great success in each event it organizes. This 2012 gala kept this belief afloat. However, even more important is the fact that we will never get tired of saying the following: we owe this success to you, our members, our friends and supporters, and also to a lot of people who participated for the first time. To compound the matter, we were equally honored by the presence of alumni and friends from Haiti, Puerto Rico, Canada and different states of the US.

Our MC, Gerald Jean and the President,

Dr. Herold Duroseau welcomed the guests and encouraged everyone to remain committed because the cause is noble and only together can we make a difference. We know that your presence and a desire to lend a helping hand are strong signs of your concerns about a prosperous future for Haiti. Our MC stressed the important fact that out of the \$100.00 price of admission, about \$55.00 to \$60.00 are spent on you, our guests, to make it a comfortable soirée for you. Thanks to your generous participation, we have accumulated a net amount close to \$30,000. This will allow us to increase the scholarship funds, thereby helping more students, targeting more schools, and once more reach out to Professor Belalabe by contributing to his ongoing project "La Consigne" in the town of Chantal, in

the South of Haiti. This will also allow us to make a positive financial impact on other projects or initiatives being contemplated. Part of the money raised will go toward the reconstruction of the schools (Canado, St. John the Evangelist etc) destroyed by the earthquake of January 2010. As most of you already know, the association has pledged to participate in this big project, by raising one (1) million dollars by September 2013.

We thank you for your generosity, and we will keep you apprised of how your money is being spent.

Rest assured that we are working hard to fulfill the CCH-FSCAA's noble mission to inspire, educate, share and facilitate.

## 50/50 YOUR CHANCE TO WIN BIG

As it looks forward to the General Assembly, the CCH-FSCAA thought someone would like to be surprised with a few extra DOLLARS in his or her pocket, so the association is planning a "50/50" on the day of the General Assembly. One half of the money collected will go to the winner (hopefully YOU) and the other half will go towards financing the association's one-million-dollar fund for the reconstruction of Canado Secondary School and St. John the Evangelist School. It's a win-win situation (50/50) and for each \$10 you donate, the CCH-FSCAA will put your name into the drum so you can be the lucky winner of... **HOW MUCH?** It's up to you.

Just fill out the slip below, return it to the CCH-FSCAA and it will be duplicated for each \$10 you donated so you don't have to write your name, address and phone number over and over again.

The CCH-FSCAA thanks you for all your support in the past.

Good Luck

**PLEASE PRINT**



NAME \_\_\_\_\_

ADDRESS \_\_\_\_\_

PHONE \_\_\_\_\_

EMAIL ADDRESS \_\_\_\_\_

### **Message from .... (Continued from page 1)**

In conclusion, I want to reiterate the fact that your support is the key to our success. We need you. The children of Haiti need you.

Thank you.

Dr. Herold Duroseau  
CCH-FSCAA, President, New York Chapter

**INSPIRE - EDUCATE - SHARE - FACILITATE**



**ARE YOU AN ALUMNUS OR ALUMNA  
OF A SCHOOL DIRECTED  
BY THE CONGREGATION  
OF SACRED - HEART BROTHERS IN HAITI?  
BECOME A MEMBER OF THE CCH-FSCAA.**



**COLLEGE CANADO-HAITIEN  
& FRERES DU SACRE-COEUR  
ALUMNI ASSOCIATION, INC.  
WWW.CCH-FSCAA.ORG**

### **PLEDGE**

Whether or not you are a former student, YOU can become a sponsor of CCH-FSCAA. Select the level of your annual contribution:

- Friend [\$5 - \$49]
- Booster [\$50 - \$99]
- Supporter [\$100 - \$499]
- Champion [\$500 - \$999]
- Leadership Circle [\$1,000 - \$4,999]
- President Circle [\$5,000 and greater]

### **PLEASE PRINT**

NAME \_\_\_\_\_

ADDRESS \_\_\_\_\_

PHONE \_\_\_\_\_

EMAIL ADDRESS \_\_\_\_\_

Make your check or Money Order (Tax Deductible) payable to :

### **CCH-FSCAA**

27 Marietta Drive  
Westbury, NY 11590

or Pay with Debit or Credit cards through our secure website  
[www.cch-fscaa.org](http://www.cch-fscaa.org)

Thank you



### **AVIS DE DÉCÈS**



Le 4 juillet 2012, est décédé à Québec, à l'âge de 84 ans et six mois dont 65 ans de vie religieuse, le frère Henri Bastien (Frère Henri) de la province du Canada.

Frère Henri Bastien 1927-2012 Les membres de la communauté et de la famille ont reçu les condoléances au Mont-Sacré-Cœur, 210, rue Denison, Granby, le vendredi 6 juillet 2012 de 19 h à 21 h et le samedi 7 juillet à compter de 11 h jusqu'à l'eucharistie d'adieu qui a été célébrée au même endroit à 13 h. L'inhumation a eu lieu au cimetière de la communauté.

Que le frère Henri repose dans la paix et l'amour du Christ ressuscité!

La CCH-FSCAA offre ses sincères condoléances à tous ceux qui ont été frappés par ce deuil.

## LA CCH-FSCAA A BESOIN DE VOS PHOTOS



“Une image vaut mille mots”. S'il est difficile de trouver l'origine de cette citation, même si certains l'attribuent à Napoléon Bonaparte, sa signification est tout à fait évidente. Une photographie peut aider à mieux saisir le sens d'un récit. D'ailleurs, la compréhension d'un texte est beaucoup plus facile s'il est accompagné par des photos. C'est pour cela que la CCH-FSCAA, dans sa quête de mieux faire connaître ses activités, a besoin de photos illustrant ses actions et objectifs en Haïti.

L'association demande à ses membres, à ses amis et à tous les anciens ou présents élèves des Frères du Sacré-Cœur en Haïti de faire preuve de générosité en lui fournissant des photographies pour enrichir ses archives : qu'il s'agisse de vieilles ou récentes photos de classe, photos d'élèves portant l'uniforme de n'importe quelle école dirigée par les Frères du Sacré-Cœur, d'étudiants dans les salles de classe ou laboratoires, jouant sur la cour ou durant des activités extrascolaires (excursions, activités sportives, kermesses, activités religieuses, etc), des photos d'édifices scolaires, (vieux ou nouveaux bâtiments, bâtiments démolis ou terrains vagues).

Veuillez, s'il vous plaît, envoyer ces photos par courriel à [cchboard@cch-fscaa.org](mailto:cchboard@cch-fscaa.org). N'oubliez pas de les identifier.

Nous tous, élèves des Frères du Sacré-Cœur en Haïti, faisons partie d'une grande famille; mettons ensemble nos souvenirs afin de bâtir un avenir meilleur pour la prochaine génération.

Merci

## PHOTOGRAPHS NEEDED



“A picture is worth a thousand words”. It has proved quite difficult to find the origin of this quote although some people attribute it to Napoleon Bonaparte. However, the meaning is quite obvious. Just by viewing a photograph or a sequence of photographs, we can often decipher enough of it - if not the whole story. Further, the comprehension of a written document is usually enhanced substantially because people's eyes are naturally drawn first to accompanying photographs even before they delve into the text reading itself. For this reason, the CCH-FSCAA, in its quest to better showcase its activities, is in need of photographs to illustrate its actions and objectives related to the Brothers of Sacred Heart schools in Haiti.

The photographs sought by the association are pictures representing any and all that are related to the Brothers of Sacred Heart schools network in the Haitian territory. These may include old or recent pictures portraying student scenes where uniforms are worn within the school buildings, while playing in the outdoor, while seating in classrooms or labs, during recess etc. These can also be old and recent class group pictures. Finally, also desired are pictures of old, demolished, new buildings and even empty lands as long as they are relevant. It would also further help if these picture items were identified in some way so we can do justice to them whenever they are used.

The association kindly asks its members, friends and supporters to be generous in providing photographs in order to enrich its archives. Please email them to [cchboard@cch-fscaa.org](mailto:cchboard@cch-fscaa.org).

We are members of one big Sacred Heart family representing all Brothers of Sacred Heart schools in Haiti. Therefore, let's put our memories together to build a better future for the next generation. Thank you.



CCH-FSCAA  
27 Marietta Drive  
Westbury, NY 11590

